中国有色金属学报

中国有色金属学报(英文版)



🍾 论文摘要

中国有色金属学报

ZHONGGUO YOUSEJINSHUXUEBAO XUEBAO

第11卷 第6期 (总第45期)

2001年12月

[PDF全文下载] [全文在线阅读]

文章编号: 1004-0609(2001)06-1009-04

A1203颗粒增强铝基复合材料的半固态搅熔复合

程晓敏1, 周世权2, 方华斌1

(1. 武汉理工大学 材料科学与工程学院, 武汉 430070; 2. 华中科技大学 材料学院, 武汉 430074)

采用半固态搅熔复合及模锻方法制备 AI_2O_3/AI 复合材料,讨论了工艺参数对 AI_2O_3 颗粒在铝合金液中的吸收性与分散性的影响,并 对所得复合材料的强度、冲击韧性和耐磨性进行了实验。结果表明,通过选择合适的工艺参数,可以很好地解决Al₂0₃颗粒在Al合金液中的分散 性问题,所得复合材料具有一定韧性和良好的耐磨性能。

关键字: 铝基复合材料; 颗粒增强; 搅熔复合

Melt-stirred composing in semi-solid for Al₂O₃ particulate reinforced aluminium matrix composites

CHENG Xiao-min¹, FANG Hua-bin¹ Zhou Shi-quan²,

(1. School of Materials Science and Engineering, Wuhan University of Technology, Wuhan 430070, P.R.China; 2. School of Materials Science and Engineering, Huazhong University of Science and Technology, Wuhan 430074, P.R.China)

Abstract: Al₂O₃/Al composites were manufactured through melt-stirred composing and die-forging in semi-solid. The effect of processing parameters on the absorbability and dispersiveness of Al₂O₃ particulate in aluminium liquid was investigated. The strength, impact toughness and wear resistance of the composites were also examined. Results show that the problems of the dispersiveness of Al₂O₃ particulate in aluminium liquid can be solved effectively by alternative processing parameters. The composites possess relative toughness and good wear resistance.

Key words: aluminium matrix composites; particulate reinforced; melt-stirring composing

版权所有: 《中国有色金属学报》编辑部 湘ICP备09001153号

地 址:湖南省长沙市岳麓山中南大学内 邮编: 410083

电话: 0731-88876765, 88877197, 88830410 传真: 0731-88877197

电子邮箱: f-ysxb@mail.csu.edu.cn